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Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om fuld- 
byrdelse af europæiske straffedomme. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 37) 
findes i tidenden sp. 2416). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 141 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om udle- 
vering til andet nordisk land i anledning af 
visse beslutninger om forsorg eller behandling. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 35) 
findes i tidenden sp. 2417). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 139 stemmer; 2 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til toldlov. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 20) 
findes i tidenden sp. 2095, udvalgets tillægs- 
betænkning i tillæg B. sp. 727). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i tillægs'- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkrÚngen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til for- 
handling. 

Jørgen Peder Hansen: Som det fremgår af 
tillægsbetænkningen, har socialdemokratiet 
her imellem anden og tredje behandling' af 
toldloven stillet ændringsforslag, som be- 
myndiger finansministeren til at oprette 
toldlagre i provinsen. 

Jeg vil gerne i denne forbindelse have lov 
til at fremsætte et par bemærkninger, også 
for at undgå en forvridning af debatten. 
Sagen er, at der i udvalget har været gen- 
nemgående, enighed om at nå 'frem til et re- 
sultat, som nogle endda har karakteriseret 
på den måde, at vi efter vedtagelsen af told- 
lo vsforslaget her i dag skulle stå med ver- 
dens bedste toldlov. Det ved jeg ikke om vi 
gør, men vi vil i alle tilfælde få afsluttet en 
meget omfattende reform af hele toldlovgiy- 
ningen, som begyndte i 1950erne, og som er 
fortsat lige op til i dag. Det har været et 
hovedtræk for denne lovgivning, at par- 
tierne har ydet værdifulde bidrag til udvik- 
lingen. Det gælder selvsagt også for mit par- 
tis vedkommende, uanset om vi har været i 
regering eller ej. Det er også klart, at social- 
demokratiet ønsker det foreliggende forslag 
gennemført. At vi vil stemme for det, har vi 
understreget meget klart i betænkningen. 

Tillægsbetænkningen taler sit klare sprog 
om hele den problematik, som en oprethol- 
delse af Københavns Frihavn medfører. Det 
vil betyde en forskelsbehandling, siges det, 
mellem importører i provinsen og Køben- 
havn til gunst for importørerne på denne 
side af Store-Bælt. Det siges også, at denne 
forskelsbehandling må forekomme uheldig. 
Vi er i socialdemokratiet enige om, at vi må 
bevare Københavns Frihavn. Vi anerkender 
da også, at det alle forhold taget i betragt- 
ning ville være et meget stort og vidtræk- 
kende skridt at tage, hvis frihavnen skulle 
nedlægges. Men det er en uomtvistelig for- 
skelsbehandling mellem store dele af provin, 
sen, og København, vi hermed har bygget 
ind i toldloven, og selv om frihavnens be- 
tydning måske skulle blive mindre frem- 
over, så er der tale om en forskelsbehandling, 
som vi i mit parti er meget betænkelig ved. 

Jeg vil også gerne pege på en anden ud- 


